
 
 

Algemene beschouwingen D66 Duiven "Voorjaarsnota Duiven 2018" 

 

Duiven, 3 juli 2018 

 

Voorzitter, 

 

Een bijzonder moment vandaag. Voor het eerst wordt binnen de gemeenteraad van Duiven, 

als onderdeel van de planning- en control cyclus, een voorjaarsnota behandeld als 

voorbereiding op de Begroting 2019-2022. Een, in de optiek van D66 Duiven, uitstekend 

instrument om vroegtijdig nog invloed uit te kunnen oefenen op de uiteindelijke invulling van 

de komende begroting. En ook meer een inhoudelijke discussie over beleidsprioriteiten 

binnen de raad, zonder dat meteen tot op de euro nauwkeurig moet worden doorgerekend 

wat bepaalde wensen en behoeften gaan kosten. Dat komt pas aan de orde bij de 

uiteindelijke begroting. 

 

De nu voorliggende voorjaarsnota is relatief “beleidsarm”. Op zich natuurlijk niet 

verbazingwekkend: in maart 2018 zijn er gemeenteraadsverkiezingen gehouden, in april 2018 

is het nieuwe college van burgemeester en wethouders aangetreden. En in het 

coalitieakkoord is de wens uitgesproken om qua beleid vooral de focus te richten op het 

Raadsprogramma 2018-2022. Een document dat in concept klaar is en in september 2018 

door de raad zou kunnen worden vastgesteld. D66 Duiven is, dat zal u niet verbazen, blij met 

een raadsbreed programma voor de komende vier jaar, hoewel we het in 2021 en 2022 

graag nog anders zouden willen gaan opstellen. Maar voor nu alvast een prettig vooruitzicht: 

coalitie en oppositie samen vinden elkaar, op basis van een goede dialoog, in gedeelde 

vergezichten. 

 

Als we naar de huidige voorjaarsnota kijken zijn er eigenlijk geen punten waar we het oneens 

mee kunnen zijn. Nogmaals, niet vreemd: het zijn logische zaken die min of meer 

voortborduren op al ingezet beleid. Als zodanig kunnen we de voorliggende voorjaarsnota 

dan ook zonder al te veel problemen steunen. Dat neemt niet weg dat D66 Duiven nog best 

een wensenlijstje heeft. We hebben dat wensenlijstje gegoten in een aantal moties en hopen 

daarvoor de steun van de andere raadsfracties en het college te krijgen. Hoewel de moties 

al in iBabs staan loop ik ze graag even langs. 

 

Om te beginnen een motie die een beetje kan overkomen als “preken voor eigen parochie”. 

De Nederlandse Vereniging voor Raadsleden is voor leden van de gemeenteraad - en voor 

fractieassistenten - een vakbond, scholingsinstituut en ontmoetingspunt. Een vereniging van 

en voor de raad. Het zou te ver gaan om alle voordelen van een lidmaatschap hier volledig 

uiteen te zetten. Maar het heeft in ieder geval enorme voordelen, zeker als we alle 

raadsleden en fractieassistenten de gelegenheid bieden om bijvoorbeeld via de VNG 

Academie aan extra deskundigheidsbevordering te kunnen laten deelnemen. Een extra 

budget van € 1.650 (prijspeil 2018) vrij maken in de begroting moet volgens D66 Duiven geen 

probleem zijn. 

 

In 2016 is, met de invoering van het Diftar-systeem in de gemeente Duiven, gekozen om 

tijdelijk de OZB te verhogen bij een gelijktijdige verlaging van de afvalstoffenheffing en kosten 

voor afvalinzameling. Toen is ook toegezegd dat op termijn de inwoners van de gemeente 

Duiven de vruchten zouden gaan plukken van het gescheiden afval inzamelen en het Diftar-

systeem: de OZB zou "in de toekomst" weer verlaagd gaan worden, zodat in totaal de 

lastendruk voor inwoners zou gaan dalen. Deze toezegging is nog steeds geen gestand 

gedaan door college en raad, vandaar dat D66 Duiven pleit voor het in de Begroting 2019-



 
 
2022 alsnog verlagen van de OZB. Anders wordt het - zoals eerder gezegd - het "kwartje van 

Kok" in een Duivens jasje. 

 

De raadswerkgroep “Raad in de Samenleving” zal de komende jaren met voorstellen komen 

om de afstand tussen gemeenteraad als orgaan en de samenleving te verkleinen. Soms 

zullen deze voorstellen ook een financiële dekking moeten hebben. Om te voorkomen dat 

steeds weer een discussie ontstaat over geld in plaats van over inhoud stelt D66 Duiven voor 

om als raad een structureel budget op te nemen in de begroting om plannen van een 

financiële dekking te voorzien. Zodat de voorstellen vooral op inhoud beoordeeld kunnen 

worden, wat de discussie in ieder geval beter en soms ook makkelijker zal maken. Inmiddels 

heeft D66 Duiven begrepen dat op pagina 9 van de voorjaarsnota feitelijk een toezegging 

staat voor een budget van € 7.500 structureel voor de "Raad in de Samenleving", voor zowel 

de werkgroep als de raad zelf. Onze motie over democratische vernieuwing wordt dus bij 

deze ingetrokken. 

 

Op het gebied van de klimaatdiscussie vindt D66 Duiven dat we twee duidelijke sporen 

moeten volgen. Als eerste dan toch maar het concept van een “circulaire economie”. De 

gemeente kan daarin, als organisatie, een voortrekkersrol vervullen. Maar veel zal toch 

afhangen van de bereidheid van met name het bedrijfsleven om daarin een bijdrage te 

leveren. Ons industrieterrein InnoFase is een mooi voorbeeld van eigentijdse initiatieven 

vanuit het bedrijfsleven om te komen tot een 100% circulaire economie. Maar we zijn er zeker 

nog niet. Daarom stelt D66 Duiven voor om, vanuit de gemeente Duiven, een structureel 

overleg aan te gaan met alle stakeholders die een bijdrage kunnen leveren aan een 

circulaire economie. Zodat bijvoorbeeld MKB Duiven, LINDUS en grote ondernemingen 

samen voorstellen kunnen ontwikkelen om de circulaire economie een extra impuls te geven. 

Want D66 Duiven is ervan overtuigd dat initiatieven die op deze wijze ontstaan kunnen 

rekenen op een veel beter draagvlak dan initiatieven die de overheid “van bovenaf oplegt”. 

 

Uit ervaringen is gebleken dat voor inwoners van Duiven, Groessen en Loo het bijdragen aan 

energieneutrale woningen en duurzaamheidsinitiatieven lastig kan zijn. Eigenaren van 

woningen kunnen maar zelden subsidies vinden voor isolatie van vloeren, muren en glas of 

het aanbrengen van zonnepanelen. Voor huurders is het vaak nog moeilijker om dergelijke 

energiebesparende maatregelen, die de gas- en elektriciteitsrekening omlaag brengen, te 

realiseren. D66 Duiven wil een revolverend duurzaamheidsfonds, gefinancierd vanuit de nu 

nog geblokkeerde NUON-gelden, zien met voorlopig een inhoud van € 2 miljoen. Inwoners 

kunnen uit dit fonds voordelige leningen krijgen om duurzaamheidsmaatregelen te nemen. 

Eigenaren van woningen in de vorm van een kortlopend krediet met een looptijd van 

maximaal 7 tot 10 jaar. Voor huurders moet de mogelijkheid gecreëerd worden om, al dan 

niet in overleg met woningbouwcorporaties of verhuurders, andere energiebesparende 

maatregelen te nemen of te participeren in bijvoorbeeld zon- of windenergiecoöperaties. Wij 

zijn als D66 Duiven ervan overtuigd dat een dergelijk fonds volop gebruikt zal gaan worden, 

zeker als het wenkend perspectief een lagere energierekening is. Daarnaast kunnen uit dit 

fonds ook initiatieven gefinancierd worden om te zorgen dat de gemeente Duiven binnen nu 

en 12 jaar (dus: in 2030) volledig van het aardgas af is. 

 

Ik dank u voor uw aandacht en hoop op brede steun voor onze moties. 

 

Namens D66 Duiven, 

 

Hans Egtberts, fractievoorzitter 

 


